
 آرمان ملی: در ادامه رقابت های هفته یازدهم لیگ برتر 
امروز سه دیدار برگزار می شود که در مهم ترین آنها، تیم 
استقلال مهمان تیم ذوب آهن است و تراکتور از فولاد پذیرایی 

می کند. 

   پیش بازی ذوب آهن و استقلال 
تیم های استقلال و ذوب آهن امروز به مصاف هم می روند. 
تیم های ذوب آهن و استقلال تاکنون ۴۴ بار در تاریخ لیگ برتر 
به مصاف هم رفته اند که سهم ذوب آهن ۱۲ پیروزی و استقلال 
۱۷ پیروزی بوده است، ضمن اینکه ۱۵ بازی دو تیم با نتیجه 
تساوی به پایان رسیده است. در این ۴۴ رویارویی دو تیم ۹۴ 
گل به ثمر رسیده که سهم استقلال ۵۲ گل و سهم ذوب آهن 
۴۲ گل بوده است. ذوب آهن تاکنون ۲۲ بار در چارچوب 
رقابت های لیگ برتر در اصفهان میزبان استقلال بوده است 
که در این تقابل ها سبزپوشان اصفهانی هفت بار پیروز بوده اند 
و ۶ دیدار نیز با پیروزی استقلال به پایان رسیده است. سهم 
گل زده استقلال در تقابل های دو تیم در اصفهان اما بیشتر 
است. در این ۲۲ رویارویی، استقلال ۲۳ بار گلزنی کرده است 
و ذوب آهن ۲۱ بار موفق شده است دروازه مهمان خود را باز 
کند. در سه فصل اخیر ذوب آهن در اصفهان برابر استقلال نتایج 
جالبی نگرفته است و در سه میزبانی اخیر خود دو شکست و 
یک تساوی بدون گل برابر استقلال داشته است. ذوب آهن در 
دو میزبانی آخر برابر استقلال بازنده بوده است و در سه میزبانی 
آخر حتی نتوانسته دروازه این تیم را باز کند. گفتنی است 
بهترین پیروزی های دو تیم برابر یکدیگر با نتیجه سه بر صفر 
رقم خورده است که ذوب آهن یک بار و استقلال سه بار موفق 

به ثبت این نتیجه شده اند. 

   داوری فولاد و تراکتور
تیم فولاد خوزستان در ادامه رقابت های لیگ برتر، در تبریز 
به مصاف شاگردان خمز می رود و این در حالی است که انتخاب 
اشکان خورشیدی به عنوان داور این دیدار اعتراض هوادارانشان 
را در فضای مجازی به دنبال داشته است. به گزارش ایسنا، 

فولادی ها با توجه به مصدومیتی که اشکان خورشیدی در دیدار 
دربی جام حذفی و دوری چندماهه او از رقابت های لیگ برتر 
داشته خواستار استفاده از داوری آماده تر در این دیدار حساس 
هستند. لازم به ذکر است، در دیدار فصل گذشته این دو تیم 
نیز قضاوت این مسابقه به خورشیدی سپرده شده بود. در آن 
بازی خورشیدی پس از ۱۷ هفته دوری از لیگ به دلیل قبول 
نشدن در تست های آمادگی جسمانی، اولین قضاوتش را برای 
شاگردان نکونام برابر تراکتور انجام داده بود و سوت های او در 
طول بازی و اعلام ۱۰ دقیقه وقت تلف شده اعتراض فولادی ها 

را در پی داشت. 

   صحبت خمز 
پاکو خمز سرمربی تراکتور در نشست خبری قبل بازی مقابل 
فولاد خوزستان، در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه تراکتور تا نیم 
فصل چند امتیاز کسب می کند؟ توضیح داد: پیشگو نیستم، 
ولی تلاش می کنیم حدأکثر امتیازات باقی مانده تا نیم فصل را 
کسب کنیم. چه فایده ای دارد بگویم فلان امتیاز را باید تا نیم 
فصل کسب کنیم؟ نمی توان در فوتبال پیش بینی یا پیش گویی 
کرد. وی با بیان اینکه با حفظ توپ و پاس های دقیق می توان 
فولاد را شکست داد، بیان کرد: آنان بعد از تغییر مربی شان 
فوتبال بهتری بازی می کنند. اکنون فولاد هم به دنبال حفظ 
توپ است و ما باید مالکیت توپ را در اختیار داشته باشیم و 
اجازه ندهیم فولاد برنامه هایش را اجرا کند. سرمربی تراکتور 
در خصوص عملکرد ضعیف فولاد در خط دفاعی و خط حمله، 
گفت: فولاد تیم بهتری نسبت به جایگاهش در جدول است. ما 
برای برنده شدن، باید فوتبال خوبی انجام داده و با تمام توان کار 
کنیم. اگر عملکرد متوسط، توأم با اشتباه داشته باشیم؛ قطعاً به 
مشکل بر می خوریم و باید پاس و ضربات دقیق در بازی داشته 
باشیم. وی در رابطه با میزان شناختش از سرمربی اسپانیایی 
فولاد، بیان کرد: مربی فولاد را سال هاست می شناسم و رابطه 
دوستانه با هم داریم. او انسان و مربی بسیار خوبی است و 
خوشحالم که هدایت فولاد را پذیرفته و امیدوارم مربیان 
اسپانیایی بیشتری به فوتبال ایران بیایند. سرمربی تراکتور 

ادامه داد: من با »مارتینز« صحبت کرده و نکاتی از فوتبال ایران 
را به او منتقل کرده ام. او مربی خوب و باتجربه ای است و توانسته 
در مدت زمان اندک، تغییرات زیادی در فولاد ایجاد کند. این 
تیم از حیث نتایج به ثبات نرسیده است؛ ولی فوتبالی که انجام 
می دهد، بهتر شده است. خمز در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه 
شما که فصل گذشته از دوندگی پایین محمد عباس زاده انتقاد 
داشتید، باتوجه به عملکرد بازیکنان تیم تان در خط حمله، آیا 
از جدایی این بازیکن در ابتدای فصل پشیمان هستید؟ گفت: 
من از عملکرد عباس زاده انتقاد نکردم؛ هیچ گاه در رسانه نگفتم 
این بازیکن دوندگی ندارد. سوالی که مبتنی بر واقعیت نیست 
را پاسخ نمی دهم. به نظرم باید از زحمات عباس زاده تشکر و 
قدردانی کرد. او فوتبال خوبی برای تراکتور بازی کرده و گلزن 
فوق العاده ای است. طرفداران و باشگاه هم او را دوست دارند. 
حرفه فوتبال همین است، مربی یا بازیکن مقطعی در یک تیم 
حضور دارد و سپس شرایطی پیش می آید که به تیم دیگری 
منتقل می شود. ما به نتیجه ای رسیدیم که دوران حضور 
عباس زاده در تراکتور به اتمام رسیده و بهتر است به تیم دیگری 
منتقل شود. وی در رابطه با انتقاد هواداران از نتایج تیم، گفت: 
من همواره بهترین ها را از هواداران انتظار دارم. می خواهم 
شرایط را همان طوری که است، ببینند. ما اولین کسانی هستیم 
که دوست داریم شکل بازی و نتایج تیم بهتر شود. تراکتور 
فقط سه امتیاز با تیم دوم جدول فاصله دارد. زمانی که من به 
تراکتور آمدم، هفت امتیاز با تیم چهارم فاصله داشتیم؛ اما جو 
بهتری اطراف باشگاه وجود داشت. جو و فشار کنونی علیه تیم 
ناعادلانه است. ما هم سعی می کنیم شرایط تیم بهتر شود. ما 
اجازه دادیم هواداران بیایند و آزادانه آن چیزی که می خواهند را 
بیان کنند. اما می خواهم تمامی جوانب را بسنجند. می جنگیم 
و تلاش می کنیم تا عملکرد بهتری داشته باشیم. شرایط تیم 
آن قدر بد نیست که چنین جوی ایجاد شود. خمز خاطرنشان 
کرد: شکست مقابل پرسپولیس، سپاهان و استقلال برای همه 
ما سخت است، اما چاره فقط همین است که باید ادامه داده و به 
جلو برویم. هنوز اهدافی داریم. سعی می کنیم در دور برگشت 

مقابل این تیم ها موفق شویم. 
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دیدگـاه

گفت وگو

پیگیری دیدارهای هفته یازدهم لیگ برتر 

از دیدار کنار   زاینده رود 
تا تقابل  مربیان  اسپانیایی 

  کوتاه 
فارس: بعد از شکست پرسپولیس مقابل سپاهان و 
اختلافاتی که بین یحیی گل محمدی و رضا درویش به وجود 
آمد، برخی از پیشکسوتان پرسپولیس با انجام مصاحبه هایی 
علیه سرمربی این تیم موضع گرفتند. در این موضع گیری ها 
برخی خواهان برکناری گل محمدی هم شدند. نمونه آن 
صحبت های مرتضی فنونی زاده پیشکسوت پرسپولیس در 
تلویزیون بود که رسما از گل محمدی خواست از این تیم 
استعفا دهد، چراکه چیزی دیگر برای ارائه به سرخ پوشان 
ندارد. البته این صحبت ها در شرایطی مطرح شد که 
قرمزپوشان از نظر فنی عملکرد چندان قابل قبولی هم از خود 
به نمایش نگذاشتند. در این میان شنیده می شود، این فشارها 
فقط به خاطر ضعف در مسائل فنی قرمزپوشان نبوده و به 
اختلاف میان درویش و گل محمدی هم باز می گردد و پای 
یک پیشکسوت مطرح در میان است. این پیشکسوت که رابطه 
نزدیکی با درویش هم دارد زمینه ساز فشار به گل محمدی 
بوده است. پیش از این، یحیی گل محمدی انتقاداتی را از 
شرایط باشگاه پرسپولیس مطرح کرده بود و حتی به نشانه 
اعتصاب بدون هماهنگی با کادر مدیریتی باشگاه در تمرینات 
حاضر نشده بود و یک سفر هم به خارج از کشور داشت. این 
اتفاقات باعث شد تا رابطه مدیرعامل و سرمربی شکرآب شود. 
مصاحبه ها علیه گل محمدی در چند نوبت ادامه داشت تا در 
نهایت علی پروین اسطوره باشگاه پرسپولیس از پیشکسوتان 
خواست که موضع گیری و انتقاد علیه گل محمدی را تمام 
کنند تا به نوعی آتش اختلافات را خاموش کند. با درخواست 
علی پروین در نهایت پیشکسوتان منتقد فعلًا سکوت اختیار 
کرده اند، اما مشخص نیست که این آتش زیرخاکستر چه 

زمانی دوباره شعله ور خواهد شد. 

بیــن المــلل 
  محمد صلاح می تواند در مقابل منچسترسیتی رکورد 
شگفت انگیزی را به نام خود ثبت کند که هیچ بازیکنی از 
لیورپول در ۳۶ سال گذشته موفق به ثبت آن نشده است. به 
گزارش سایت اسپورتال، محمد صلاح در این فصل ۱۰ گل 
در لیگ به ثبت رسانده است، او در اوایل ماه جاری میلادی 
در پیروزی -۳ ۰ تیمش مقابل برنتفورد دو گل به ثمر رساند. 
این بازیکن ۳۱ ساله روز شنبه به دنبال ادامه روند گلزنی خود 
برابر منچستر سیتی خواهد بود. علاوه بر این، او در آستانه 
رسیدن به رکوردی است که هیچ بازیکن لیورپول طی ۳۶ 
سال نتوانسته است به آن برسد. صلاح تنها دو گل تا زدن 
دویستمین گل خود برای قرمزها فاصله دارد. او پنجمین 
بازیکن تاریخ لیورپول خواهد بود که به رکورد دویست گل 
زده خواهد رسید. در واقع چهار بازیکن پیش او توانسته بودند 
به این رکورد در لیورپول برسند. برای نشان دادن رکورد گلزنی 
باورنکردنی صلاح باید دانست که کنی دالگلیش، استیون 
جرارد، رابی فاولر، مایکل اوون، ایان سنت جان و کوین 

کیگان، بزرگان لیورپول نتوانستند ۲۰۰ 
گل برای این باشگاه به ثمر برسانند. 
آخرین بازیکنی که به رکورد ۲۰۰ 
گل برای لیورپول رسید، یان راش 

بود که در مارس ۱۹۸۷ دروازه دیوید 
سیمن را باز کرد و به این مهم رسید. 

صلاح در ۱۹ بازی مقابل سیتی ۱۱ 
گل به ثمر رسانده است و رکورد 
خوبی برابر این تیم دارد. فصل 

گذشته، او در هر چهار بازی 
مقابل آبی ها گلزنی کرد و 
در بازی های لیگ برتر و در 
دیدار جام کارابائو، مقابل 

سیتی گلزنی کرد. 

قهرمانی ایران در رقابت های  
وزنه برداری جوانان جهان 

تسنیم: تیم وزنه برداری جوانان ایران به 
مقام قهرمانی جهان در سال ۲۰۲۳ دست 
یافت. رقابت های وزنه برداری قهرمانی جوانان 
جهان در شهر گوادالاخارا در کشور مکزیک 
به پایان رسید. در پایان این مسابقات تیم 
وزنه برداری جوانان ایران با ۶۶۰ امتیاز تیمی 
و کسب ۵ طلا، ۹ نقره و یک برنز به مقام 

قهرمانی رسید. 

 ششمی   رستمیان در فینال تپانچه
 ۲۵ متر فینال جام های جهانی قطر

ایسنا: هانیه رستمیان در فینال تپانچه 
۲۵ متر جام های جهانی ۲۰۲۳ در رده ششم 
ایستاد. او در پایان مرحله مقدماتی تپانچه 
۲۵ متر در مجموع مرحله دقت و سرعت 
با رکورد ۵۸۳. ۲۸ در رده هفتم ایستاده و 
فینالیست شده بود. رستمیان تنها نماینده 
ایران در مسابقات تیراندازی فینال جام های 
جهانی است. او با قرارگیری در رده دوم 
رنکینگ فدراسیون جهانی )در ابتدای نوامبر( 
و با دعوت فدراسیون جهانی تیراندازی 
راهی این مسابقات در قطر شده است. فینال 
جام های جهانی تیراندازی در سال ۲۰۲۳ با 
دعوت از نفرات برتر رنکینگ جهانی در هر 
ماده از ۲۷ آبان تا ۵ آذر ماه در قطر برگزار 
می شود. این مسابقات سال گذشته با عنوان 
جام ریاست فدراسیون جهانی تیراندازی در 
مصر برگزار شد که هانیه رستمیان به دلیل 
قرار داشتن در بین ۱۲ نفر اول رنکینگ 

جهانی در آن حضور داشت. 

 منهای فوتبال

حرفه ای مثل مورایس 

»تیم سپاهان در دیدار اول از هفته یازدهم رقابت های لیگ 
برتر مقابل استقلال خوزستان به برتری رسید.« خب اگر فقط 
همین یک خط منتشر شود کارشناسان و اهالی فوتبال خیلی 
تعجبی نخواهند کرد، چراکه سپاهان مدعی قهرمانی است 
چند ملی پوش دارد و... اما نکته جالب ماجر اینجا است که 
مورایس سرمربی سپاهان در این دیدار به ملی پوشان خود 
استراحت داد تا در دیدار لیگ قهرمانان آسیا از حضور آنان 
بهره ببرد. سپاهان در این دیدار با ۳ گل به برتری رسید. ۲ گل 
از این گل ها را آریا یوسفی به ثمر رساند؛ بازیکنی که ذخیره 
رامین رضاییان، بازیکن سرحال و قبراق این روزهای فوتبال 
ما است. سرمربی سپاهان در این دیدار دست به ریسک زد و از 
ترکیب جوانی بهره برد ترکیبی که شاید در انتهای دیدار فقط 
با یک امتیاز، خوزستان را ترک می کرد، اما ریسک مورایس 
جواب داد و او به سه امتیاز بازی رسید. دستیار سابق مورینیو 
یکی از مربیان حرفه ای است که وارد فوتبال ایران شده است. 
سرمربی سپاهان رسما از حرکت غیر ورزشی شاگرد خود 
معذرت خواهی کرده و در واکنش به احضار نورافکن به کمیته 
انضباطی می گوید: »در ماجرای امید نورافکن اطلاعی ندارم 
و باید تحقیق کنم تا جواب بدهم. من برای احترام گذاشتن 
ارزش قائلم. هیچ اهمیتی ندارد که از کجا می آییم، همه 
انسانیم و باید به هم احترام بگذاریم و این طور دنیا در آرامش 
است. اگر حرکتی بوده من عذرخواهی می کنم. من اصلًا 
دوست ندارم بازیکنانی که زیر نظر من هستند اخلاق غیر 
ورزشی داشته باشند یا بی احترامی کنند، اما من نورافکن را 
می شناسم و او هم انسان و بازیکن قابل احترامی است و برای 
من عجیب است که این اتفاق افتاده است« سپاهان که در 
این فصل ۴ امتیاز از دست داده تا قبل از دیدار های این هفته، 
تنها ۴ امتیاز از استقلال صدرنشین کمتر داشته و در رده دوم 
ایستاده است. همه این مسائل فوتبالی را در کنار رفتار خارج 
از مستطیل سبز مورایس قرار دهید. اصفهان گردی ها و رابطه 
خوب وی با مردم اصفهان و دیگر هموطنان نشان از دید خوب 
این مربی دارد. سپاهان و مورایس می توانند به جام برسند 

اگر این مسیر درست را ادامه دهند. 

محسن گروسی پیشکسوت و کارشناس 
وضعیت  در خصوص  کشورمان  فوتبال 
شاگردان قلعه نویی در رقابت های انتخابی 

جام جهانی صحبت کرد. 
   در مورد توقف تیم ملی مقابل 
ازبکستان در انتخابی جام جهانی ۲۰۲۶ 

چه نظری دارید؟
 با توجه به بازیکنانی که داریم نتایج بدی 
نگرفتیم و با یک تساوی انتظارات برآورده 
نشده است. امیر قلعه نویی هم به اینکه تیمش 
روز خوبی را سپری نکرد؛ اذعان داشت. 
تیم ملی به تکامل تاکتیکی نیاز دارد و باید 

شرایط را مهیا کرد. 
   انتقاداتی به بالا بودن میانگین 

سنی تیم ملی می شود!
آنها  است.  مال جوانان  فوتبال  اصلًا 
بنزین سبز تیم هستند. بازیکنی که پا به 
سن می گذارد، ناخودآگاه تلاش و جسارت 
کمتری پیدا می کند. ما بازیکنان مستعد 
زیادی داریم و دیدیم که تیم ملی نوجوانان 
چه بازی های خوبی در جام جهانی زیر ۱۷ 
سال از خود نشان داد. اگر آن تیم تدارک 
بهتری داشت به مراحل بالاتر از یک هشتم 
نهایی هم صعود می کرد. در فوتبال ما کمتر به 
بازیکنان جوان فرصت دیده شدن می دهند 
و دلیل آن نتیجه گرا بودن مان است. اگر یک 
مربی هم دست به جوانگرایی بزند و نتیجه 
نگیرد، آن وقت زیر بار انتقادات قرار می گیرد 
که در این برهه نیاز به جوانگرایی نبود، چون 
خوب نتیجه نگرفته است. امیر قلعه نویی 
به جوانگرایی اعتقاد دارد و این را در طول 
دوران مربیگری خود نشان داده است. ولی 
در اینکه در زمانی سرمربی تیم ملی شده که 
جوانگرایی ریسک بزرگی است و اگر نتیجه 
نگیرد به او انتقادات زیادی می شود، در این 
برهه نمی توان انتظار جوانگرایی داشت، 
چون در آستانه جام ملت ها هستیم. در 
عدم جوانگرایی همه مربیان تیم ملی در این 
سال ها مقصر هستند و نباید یک سرمربی 
را زیر سؤال برد. فوتبال ما هر بار که رو به 
جوانگرایی آورده نتایج بسیار خوبی گرفته 
و باید منتظر ماند تا پس از جام ملت ها، 
جوانگرایی برای حضور در جام جهانی ۲۰۲۶ 
اجرایی شود. آن زمان فرصت مناسبی نیست 

و ریسک هم به حداقل می رسد. 
   به هر حال بازی های سخت تری 

پیش روی تیم ملی است!
 تیم ملی از بازی با ازبکستان درس های 
بزرگی گرفت. اینکه نباید هیچ حریفی را 
دست کم گرفت. قطعاً در جام ملت های آسیا 
بازی های دشواری در انتظار تیم ملی خواهد 
بود. نباید فشار غیرمنطقی بر روی تیم ملی 
وارد کرد که اگر قهرمان نشود ناکام مانده 
است. فشار کاذب بر روی تیم ملی، نتیجه 
عکس دارد. هدف تیم ملی قهرمانی است، 
ولی باید دید پتانسیل آن را داریم. توانایی 
تیم ملی در قیاس با تیم های آماده ای که 
مدعی قهرمانی هستند نیاز به سنجیدن دارد. 
قلعه نویی کار سختی دارد و باید تفکرات خود 
را آماده مصاف با حریفانی کند که آمادگی 
زیادی دارند. تیم هایی موفق هستند که 
تلفیقی از بازیکنان با تجربه و جوان دارند 
و تعادل را در تیم خود ایجاد کرده اند. در 
مجموع رمز موفقیت تیم ملی اعتماد به نفس 
و خودباوری به همراه آنالیز دقیق حریفان و 

استراتژی مناسب است.

حسین ردکا 
روزنامه نگار 

گروسی: 
تیم ملی از بازی با 

ازبکستان درس های 
بزرگی گرفت

مهدی قائدی این فصل 
در اتحاد کلباء حضور 
دارد. مهدی قائدی و 
فرهاد مجیدی در تمرین 
تیم اماراتی میزبان یک 
کودک بیمار بودند و 
استقبال گرمی هم از او به 

عمل آوردند. 

با  لیس  سپو پر ه  شگا با
انتشار پوستری ۶۰ سالگی 
خود را جشن گرفت. از 
همین رو مهدی طارمی 
با انتشار این پوستر در 
صفحه اینستاگرامش تولد 
۶۰ سالگی این باشگاه را 

تبریک گفت. 

عادل فردوسی پور و 
علی دایی در چند سال 
اخیر ارتباط بسیار خوبی 
باهم داشته اند. آنها بارها 
در مسابقات فوتسال 
دانشگاه شریف هم باهم 
مسابقه داده اند و تصاویر 
جالبی ثبت شده است. 

ت
شــ

س نو
عک

        ثبت تصویر   میزبان تبریک

حاج کناری: فیزیک دان که   استخدام نکرده اند! 

ایران،  برزیل را شانسی شکست داد 

عباس حاج کناری سرمربی تیم ملی کشتی 
آزاد تاجیکستان در مورد حضورش در مراسم 
اخیر تجلیل از مدال آوران کشتی اظهار 
داشت: یک کاری در تهران داشتم و وقتی 
برای این مراسم دعوتم کردند، آمدم. من با 
هیچ کس مشکلی ندارم و تا هرجا که در توانم 
باشد در کنار کشتی هستم و خواهم بود. وی 
که پیش از این مربی اختصاصی رحمان 
عموزاد و رضا اطری در کادر فنی تیم ملی 
بوده است، در مورد عملکرد آنها تصریح کرد: 
رحمان همان اشتباهی را کرد که فکرش 
را می کردم. او در جریان کشتی در قالب 
خودش می رود. او با همین شیوه در بازی های 

آسیایی تا پیش از حریف مغولی توانست 
نتیجه بگیرد، اما در فینال این مدل کشتی 
گرفتنش جواب نداد، چون کشتی گیر مغولی 
)تومور اوچیر تولگا( دوست داشت رحمان 
زیر کتف بزند و او هم پیچ کمر را اجرا کند. 
دارنده دو نشان طلا و نقره سال های ۱۹۹۷ 
و ۱۹۹۸ جهان ادامه داد: رضا اطری ایستا 
کشتی بگیرد، امکان باخت دادنش بیشتر 
می شود. در المپیک او برنده قهرمان المپیک، 
اوگویف روسی بود، حریف را هم خاک و 
بارانداز کرد، اما امتیاز باراندازش را ندادند. 
پای حریف از تشک بیرون رفت، باز هم امتیاز 
ندادند، بعد پرید پشت اطری و او را خاک کرد. 

متأسفانه کشتی را از دستش درآوردند. از 
نظر من رحمان بعد از المپیک به ۷۰ کیلو 
می رود و تا المپیک بعدی وزنش را به ۷۴ 
کیلوگرم می رساند. مربی تیم ملی آزاد ایران 
در المپیک توکیو درباره ادامه همکاری اش با 
فدراسیون کشتی تاجیکستان خاطر نشان 
کرد: آنها پیشنهاد دادند تا المپیک پاریس 
قرارداد ببندیم، چون از کاری که در رده های 
پایه و همچنین مسابقات جهانی بلگراد 
انجام دادیم، خیلی راضی بودند، اما مسأله 
شغلی ام تا اینجای کار مانع شده است. من 
۱۰ سال است استخدام شرکت نفت هستم و 
برای ادامه همکاری با تاجیک ها، درخواست 

مرخصی بدون حقوق داده ام اما با آن موافقت 
نشده، در حالی که این یک اتفاق خوب برای 
من و کشتی است که آنجا مسئولیت داشته 
باشم و کار صادرات مربی انجام دهیم. تا الان 
هر کاری کردم نتوانستم این مرخصی را 
بگیرم، چون من به لحاظ شغلی و معیشت 
به کارم در شرکت نفت احتیاج دارم و 
نمی خواهم آنجا به مشکل بخورم. من که 
به عنوان فیزیکدان در مجموعه نفت استخدام 
نشدم. حضور من در شرکت نفت به عنوان 
ورزشکار و مربی بود و حالا که این موقعیت 
برایم پیش آمده، درخواستم این است که با 

من همکاری لازم را داشته باشند. 

مسعود اقبالی کارشناس فوتبال گفت: بدنه 
تیم ملی بزرگسالان باید همین حالا جوان شود 
تا حداقل در جام جهانی یک تیم جوان داشته 

باشیم. 

   تساوی مقابل ازبکستان 
مسعود اقبالی در گفت وگو با میزان، درباره 
تساوی تیم ملی فوتبال ایران مقابل ازبکستان 
در دومین دیدار رقابت های مقدماتی انتخابی 
جام جهانی ۲۰۲۶ اظهار داشت: بازی پایاپایی 
بود، در نیمه اول ایران بهتر از ازبکستان بازی 
کرد و فرصت های زیادی برای گلزنی داشت. 
بزرگ ترین دلیلی که بازی به تساوی کشیده شد 
به خاطر میانگین سنی بازیکنان کشورمان بود؛ 
امروزه دیگر فوتبال سرعت بیشتری پیدا کرده 
و انتقال دفاع به حمله و حمله به دفاع سریع تر 
شده است. اگر ملی پوشان توان شان خوب نباشد 
و به دلیل عدم ریکاوری در نیمه دوم خسته 
می شوند، تمرکزشان را از دست می دهند. وی 
افزود: تیمی که ۲ گل جلو است و ۲ گل می خورد 
نشان دهنده این است که بازیکنان ساختار 

دفاعی را خوب مراعات نمی کنند و تنها دلیلش 
هم عدم تمرکز است. امیر قلعه نویی در کنفرانس 
خبری بعد از دیدار با ازبکستان عنوان کرد که 
نفراتش در زمین راه می رفتند، چرا بازیکنان در 
زمین راه می روند؟ مشخص است که توان بدنی 
بازیکنان کاهش یافته است.  نباید فرار رو به جلو 
کرد! میانگین سنی بازیکنان تیم ملی فوتبال 

ایران بالاست. 

   باید بازیکنان جوان به بدنه تیم ملی 
تزریق شوند

پیشکسوت فوتبال در مورد جوانگرایی در 
تیم ملی بزرگسالان بیان داشت: باید بازیکنان 
جوان به بدنه تیم ملی تزریق شوند تا اگر در 
جام ملت های آسیا مقامی به دست نیاوردیم، 
حداقل در جام جهانی یک تیم جوان داشته 
باشیم. برخی از نفرات کنونی تیم ملی قطعاً به 
جام جهانی ۲۰۲۶ نخواهند رسید؛ بنابراین اگر 

می خواهند تیم را متحول کنند باید از همین 
حالا به فکر آینده باشند. اگر فقط تاکتیکی 
فکر کنیم و استراتژی نداشته باشیم، مشکلات 
فوتبال مان زیادتر می شود. وی در ادامه تصریح 
کرد: متاسفانه نتیجه گرفتن به یک اصل تبدیل 
شده و فوتبال ایران دنبال نتیجه گرایی است. اگر 
از این مرحله هم عبور کنیم در مراحل بعدی 
انتخابی جام جهانی و رقابت های جام ملت های 
آسیا به راحتی نمی شود از سد تیم های ژاپن، 

کره جنوبی عربستان و استرالیا عبور کرد. 

   نوجوانان کار خاصی در جام جهانی 
انجام ندادند

کارشناس فوتبال درباره عملکرد تیم فوتبال 
زیر ۱۷ سال ایران در جام جهانی اندونزی گفت: 
اگر بخواهیم به تیم نوجوانان نمره بدهیم؛ 
نمره متوسط می گیرند. اگر به آمار هم مراجعه 
کنیم، نوجوانان کار خاصی را انجام ندادند. 

برزیل را بر اساس شانس شکست دادند و در 
ضد حملات روی اشتباهات فردی که معمولاً 
بازیکنان جوان دارند، پیروز شدند. امکان دارد 
تیم نوجوانان ایران و برزیل ۱۰ بار دیگر با هم 
بازی کنند و هر ۱۰ بار را هم برزیل ببرد. انگلیس 
در نیمه اول از تیم دومش استفاده کرده بود و 
زمانی که در نیمه دوم ۵ بازیکن اصلی اش را 
به زمین فرستاد، بازی متحول شد. انگلیس 
فرصت های زیادی برای گلزنی داشت و نهایتاً 
۲ بر یک کشورمان را شکست داد. اقبالی در 
پایان خاطرنشان کرد: در تیم های فوتبال 
نوجوانان و جوانان کشورمان گلخانه ای عمل 
می کنند. فوتبالیست های بااستعداد زیادی 
در سراسر شهر های کشورمان وجود دارند. اگر 
روابط در انتخاب نفرات حاکم نباشد و ضوابط 
و شایسته سالاری وجود داشته باشد، می توان 
تیم های نوجوانان و جوانان بهتری را گزینش 
کرد، اما چون سفارش های زیادی از سوی 
مسئولان وجود دارد برخی از بازیکنان که در 
حد و اندازه های تیم ملی نیستند به تیم های 

نوجوانان و جوانان راه پیدا می کنند. 

اقبالی: قلعه نویی فرار  رو  به جلو می کند


